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4 Бюлетень Асоціації адвокатів України
АСОЦІАЦІЇ АДВОКАТІВ УКРАЇНИ

ОБЛИЧЧЯ АДВОКАТУРИ

Що у Вашому розумінні являє 
собою професія «адвокат»?

На моє глибоке переконання для 
усвідомлення справжнього сенсу ад-
вокатської професії не варто обмежу-
вати її вузькопрофесійними юридич-
ними рамками. Адвокат – це спосіб 
мислення та стиль життя, домінан-
тами яких є справедливість, прин-
циповість, незалежність та служіння 
ближньому. Адвокатська професія 
дуже відповідальна, адже подібно 
лікарю, якому пацієнти довіряють 
власне здоров’я, в наших руках часто 
опиняються клієнтські долі.

Чим обумовлений саме Ваш 
професійний вибір?

Мій професійний шлях знахо-
диться у повній гармонії зі сформу-
льованим вище власним розумінням 
професії адвоката. Особисто для 
мене адвокатська діяльність прива-
блива завдяки невичерпним мож-
ливостям для самореалізації, прояву 
креативу та нестандартного мис-
лення, найбільш ефективного засто-
сування теоретичних знань та прак-
тичного досвіду.

Я з глибокою повагою ставлюся 
і до інших юридичних професій, зо-
крема суддів, прокурорів, нотаріусів, 

юрисконсультів та інших. Але осо-
бисто для мене жодна з них не забез-
печить подібного адвокатурі рівня 
трудової та фінансової незалежнос-
ті, розмаїття вибору практик, юрис-
дикцій, тематики кейсів та широти 
кола клієнтів. Фактично дії адвоката 
обмежені лише вимогами законодав-
ства, правилами адвокатської етики, 
інтересами клієнта та його власними 
загальнолюдськими принципами.

Особливу наснагу особисто мені 
дають складні кейси та діяльність 
«pro bono». Перші є справжнім про-
фесійним викликом та тригером, 
який максимально мобілізує усі на-
явні знання та практичні навички, 
змушує мозок активно працювати 
в пошуках найбільш ефективного, 
іноді єдиного можливого варіанту. 
Наявність сильного процесуаль-
ного опонента лише додає азарту, 
примножуючи емоційний ефект від 
отриманого результату. Клієнти в 
складних кейсах, як правило, досить 
цікаві особистості, знайомство та по-
дальше спілкування з якими знач-
но розширює кут світосприйняття. 
«Pro bono» ж справи – невід’ємна 
сутність усієї адвокації, вираз вну-
трішнього протесту адвоката про-
ти соціальної кривди та неправди, 
прямий шлях до відновлення віри в 
справедливість.

Що на Вашу думку є запору-
кою успіху в професії?

Це досить філософське питання, 
відповідь на яке криється в одночас-
ному впливі комплексу факторів.

Повністю розділяючи погляди 
українського мислителя Григорія 
Сковороди щодо важливості «срод-
ності» обраної праці з вашим вну-
трішнім «я», переконаний, що базо-
вим фундаментом успіху є «емоційна 
закоханість» в професію – коли на 
фоні обраного виду праці будь-які 
інші економічні активності, мож-
ливості заробітку чи самореаліза-
ції, відходять на другорядний план. 
Таке сприйняття забезпечує макси-
мальний фокус на справах, стрімко 
підвищує працездатність, сприяє 
найповнішому та найшвидшому вдо-
сконаленню в професійному плані.

Не менш важливим фактором 
успіху є чітке визначення цілей та 
невтомна щоденна праця щодо їх 
досягнення. У своїх цілях варто праг-
нути надможливого, і лише так Ви 
зможете отримати свій максимум. 
Говорячи про професійне зростання, 
важливо рости перш за все над со-
бою, бути кращим ніж учора, трима-
ти руку на пульсі ринкових трендів, 
законодавства та практики, при цьо-
му не забувати розвивати в собі про-
фесійні «фішки», які стануть конку-
рентною перевагою перед колегами.

Попри зовнішню банальність, 
надважливим для загального успіху 
є професійне везіння, яке виявля-
ється головним чином в тих людях, 
які трапляються на нашому профе-
сійному шляху. На прикладі нашої 
компанії EQUITY визнаю, що велике 
щастя мати партнерів-однодумців 
та в цілому надійну юридичну ко-
манду, здатну пліч-о-пліч реалізову-
вати найамбітніші завдання в най-
складніших кейсах. Ну і нарешті, 
клієнти – чи не найоб’єктивніше 
мірило професійного успіху та вод-
ночас стимул до подальшого росту 
та вдосконалення.

Хоча й на перелічених мною 
факторах можна було ставити кра-
пку – адже, зазвичай, їх наявність вже 
гарантує значний рівень професій-
ного успіху, я хотів би окремо зупи-
нитися на ознаці, яка майже в 100% 
випадках притаманна лише справді 
успішним фірмам та професіоналам 
– відповідальне лідерство, проявом 
якого є здатність дбати про розвиток 
та майбутнє усієї адвокатської про-
фесії. Підтримка юридичної молоді, 
запуск ефективних освітніх проектів, 
створення незалежних дискусійних 
майданчиків, активна участь в орга-
нах адвокатського самоврядування 
та незалежних організаціях адвока-
тів, законопроектна робота, а також 
багато інших «pro bono» речей при-
таманні лише справжнім лідерам 
ринку. Пишаюся тим, що компанія 
EQUITY не залишається осторонь 
вказаних процесів та приймає в них 
активну участь. Для нас велика честь 
ділитися власним знанням та досві-
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дом, вкладати свій час та ресурси за-
для формування кращих стандартів 
адвокатської професії.

Що треба для побудови демо-
кратичної самоврядної організації 
адвокатами?

Перш за все єдність. Замість вну-
трішнього протистояння адвокати 
мають консолідувати власні зусилля 
у відстоюванні адвокатури як неза-
лежної суспільної інституції. Існу-
вання паралельних регіональних ад-
вокатур, поділ адвокатів на табори за 
принципом «свій-чужий», втягнення 
в протистояння судових та інших 
державних органів, недоречні апе-
лювання до міжнародної спільноти 
та різного роду зовнішніх експертів 
та інші прояви адвокатського розбра-
ту повинні відійти в історичне не-
буття під наступом єдиного адвокат-
ського фронту з розширення прав та 
гарантій адвокатської діяльності.

Особисто я переконаний, що 
в силу певних законотворчих про-
цесів адвокатська спільнота просто 
зобов’язана стати на шлях внутріш-
нього примирення. Адвокати завжди 
єднались в один міцний кулак перед 
проявами будь-яких зовнішніх загроз 
чи утисків, особливо з боку право-
охоронних органів. Саме так повин-
но бути зроблено і в цей доленосний 
час судово-правових реформ, коли 
всього-на-всього один закон на роки 
може вирішити долю усього інсти-
туту і який саме вектор буде обрано 
залежить від кожного з нас.

На жаль, в розумінні більшості 
адвокатів дискусія про майбутнє 
адвокатури поверхнево зводиться 
лише до визначення прізвищ в керів-
ництві органів адвокатського само-
врядування та їх можливого фінан-
сового чи дисциплінарного впливу 
на адвокатів. На моє ж переконання, 
не форма організації адвокатури чи 
конкретні прізвища її очільників, 
а зміст, мета та принципи діяльно-
сті повинні бути мірилом демокра-
тичності та незалежності адвокат-
ського самоврядування. Виборене 
адвокатами для здійснення голов-
ним чином представницької, захис-
ної та координаційної функції, само-
врядування – повинно бути опорою 
та орієнтиром для кожного адвоката, 

та ні за яких обставин не перетво-
ритись на «міністерство адвокату-
ри». Але для цього не обов’язково 
ламати наявну систему, а достат-
ньо лише зробити кілька кроків - 
розширити професійні права ад-
вокатів та гарантії адвокатської ді-
яльності; обмежити підстави та впо-
рядкувати процедуру притягнення 
адвоката до дисциплінарної відпо-
відальності, виключаючи суб’єктив-
ний фактор та політичні мотиви; 
зробити більш прозорою систему 
публічних фінансів в адвокатурі.

Яка роль професійних неза-
лежних організацій адвокатів у 
вказаних процесах?

Без перебільшення, визначаль-
на. Візьмемо для прикладу Асоці-
ацію адвокатів України. В процесі 
дискусії щодо майбутнього професії 
відкритість ААУ для усіх адвокатів 
та відсутність у неї «владного» ста-
тусу стає перевагою перед іншими 
організаціями, в тому числі органа-
ми адвокатського самоврядування, 
з точки зору об’єктивності, багато-
векторності та відкритості дискусій. 
Саме подібні організації зобов’язані 
формувати незалежні майданчики 
для напрацювання єдиної виваже-
ної адвокатської позиції щодо май-
бутнього адвокатури та системи су-
дочинства в цілому.

Саме така роль покладається на I 
Судовий форум ААУ, а також на не-
щодавно створений Комітет ААУ із 
судової практики. Пишаємося тим, 
що саме компанія EQUITY не лише 
виступила одним з ідейних ініціа-
торів заснування як Форуму, так і 
Комітету, а й підтримує їх в статусі 
Генерального партнера.

Форуми на судову тематику не 
є новим явищем на юридичному 
ринку. В чому особливість при-
йдешнього Судового форуму ААУ?

Це перший подібний захід все-
українського рівня, який буде про-
ведено після 15 грудня 2017 року 
– початку роботи ВС та нових проце-
суальних кодексів. То ж по суті це збір  
врожаю практики першого процесу-
ального кварталу. На диво, це взагалі 
перший організований адвокатами 
всеукраїнський форум подібної те-
матики в історії незалежної України.

Але «адвокатський» – це не 
лише для адвокатів, адже він від-
критий для усіх суддів, прокурорів, 
юрисконсультів та інших небайду-
жих юридичних практиків. «Адво-
катський» значить «спрямований на 
практику», адже саме це цікаво для 
адвокатів та їх клієнтів. Тож прак-
тичне спрямування буде головною 
особливістю форуму. Все матиме 
практичний ухил – і тематика, і 
формати, що провокують дискусію, 
і база для обговорення – переважно 
реальні кейси та об’ємний досвід 
спікерів, серед яких лідери ринку, 
авторитетні судді-практики.

Ми свідомо відмовилися від чи-
новників та будь-якої цензури. Рі-
вень заходу забезпечать кращі про-
фесіонали, які занурені в практику 
та гостро відчувають її пульс. Розви-
ваючи лозунг ААУ про відкритість 
для усіх адвокатів, ми свідомо обрали 
зручну локацію - Український дім, 
яка вміщує майже 500 учасників, та є 
максимально комфортною для спіл-
кування, обміну досвідом, ідеями, 
думками, особистими контактами.

Яким Ви бачите майбутнє 
української адвокатури?

Роль та значення адвокату-
ри у суспільстві лише зростатиме. 
І справа не лише у впровадженні 
монополії на процесуальне пред-
ставництво. Переконаний, що саме 
адвокати будуть сильною, незалеж-
ною юридичною опорою для усіх 
громадян та бізнесу. З широкими 
професійними правами та гаран-
тіями адвокатської діяльності, силь-
ним, незалежним і головне «проа-
двокатським» самоврядуванням з 
максимально чіткими та прозорими 
механізмами формування, фінансу-
вання та функціонування.

Але для того щоб цей процес 
пройшов максимально безболісно 
та швидко, вся адвокатська спільно-
та повинна об’єднатися, забути ми-
нулі образи та відкинути особисті 
амбіції й максимально самостійно, 
без нав’язливих вказівок з боку дер-
жавних органів та чужоземних ін-
ституцій погодити спільне бачення 
щодо власного майбутнього. Я вірю, 
що ми здатні це зробити та обов’яз-
ково зробимо! 


